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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 30. juli 2014 stillet 

følgende spørgsmål nr. 1004 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-

gelse, som hermed besvares.  

 

Spørgsmål nr. 1004:  

’’Da diabetisk nethindesygdom (diabetisk retinopati) ikke opdages af patienten 

selv i de tidlige stadier, har man da noget estimat om antallet af mulige diabe-

tikere, som burde øjenscreenes/undersøges, hvis man skulle forebygge effek-

tivt? Spørgsmål ønskes besvaret opdelt for hver af de fem regioner og hen-

holdsvis i type 1-diabetiker og type 2-diabetiker.” 

 

Svar: 

Ministeriet har til brug for min besvarelse af spørgsmålet anmodet Sundheds-

styrelsen om et bidrag, som henviser til besvarelsen af SUU alm. del spm. 

1000.  

 

Det fremgår heraf, at det ikke umiddelbart er muligt at foretage et estimat af, 

hvor mange personer med diabetes, der har behov for en årlig øjenundersø-

gelse, og at det væsentlige er, at personer med diabetes undersøges regel-

mæssigt for de følgetilstande, som de er i risiko for at udvikle, og at de under-

søges med de tidsintervaller, som den behandlende læge anbefaler.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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